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Na úvod podujatia riaditeľka zastúpenia Friedrich Ebert Stiftung v Českej 

a Slovenskej republike pani Anne Seyfferth podčiarkla dôležitosť opätovného 

nadobudnutia dôvery občanov v Európsku úniu a posilnenia celoeurópskej 

integrácie. Predseda vlády SR Robert Fico následne vystúpil s hlavným 

prejavom, po ktorom približne hodinu odpovedal na otázky študentov.  

 

R. Fico zhodnotil aktuálne dianie vo sfére medzinárodnej politiky a zdôraznil 

dôležitosť formátu V4 v rámci fungovania EÚ. Podľa neho je Vyšehradský 

formát kľúčovým nástrojom k tomu, aby sa aj menšie členské krajiny Únie 

dokázali zapojiť do celoeurópskeho dialógu a ich názory boli zohľadnené pri 

hľadaní spoločných riešení. Taktiež nevylúčil možnosť rozšírenia daného 

formátu aj o ďalšie krajiny EÚ, predovšetkým s cieľom predísť tomu, aby aj iné 

členské štáty nasledovali Veľkú Britániu v rozhodnutí o odchode z Únie. 

Premiér okrem toho vyjadril nádej, že zvolenie Donalda Trumpa za 

amerického prezidenta prispeje k zlepšeniu americko-ruských vzťahov, a tým 

aj k rovnováhe v globálnej politike a posilneniu pozície EÚ. So zreteľom na 

politiku sankcií voči Rusku premiér zdôraznil, že podobné opatrenia 

nepovažuje za zmysluplné, keďže škodia európskej ekonomike a neprinášajú 

želanú zmenu situácie na východe Ukrajiny. Napriek všetkým ťažkostiam sa 

však aj naďalej hlási k európskym hodnotám a verí v budúcnosť fungovania 

EÚ. Práve kvôli tomu vidí hlavnú úlohu v tom, vysvetľovať občanom výhody 

tohto projektu a tým zabrániť vzostupu extrémistických subjektov v domácej 

a zahraničnej politike. 

 

 



Po vystúpení Roberta Fica sa konala panelová diskusia odborníkov zo 

všetkých  krajín V4, ktorí debatovali o budúcnosti kooperácie V4 a o princípe 

tzv. flexibilnej solidarity, ktorá je s týmto formátom spájaná. Diskusia, ktorú 

moderoval Vladimír Bilčík, reflektovala prejav R. Fica a zároveň sa pokúšala 

odpovedať na otázky, čo krajiny V4 spája a čo ich oddeľuje. Panelisti Michal 

Kořán, Zsuzsanna Végh, Jakub Wisniewski a Radovan Geist sa zhodli na tom, 

že predstavitelia V4 sa zaoberajú predovšetkým problémami, na ktoré majú 

zhodný názor a tým pôsobia navonok zjednotene. Taktiež odznela myšlienka, 

že prevládajúci protiimigračný postoj väčšiny občanov pramení z neriešených 

vnútropolitických problémov daných krajín a rétorika mnohých politických 

zástupcov krajín V4 je celkovo podobná rétorike politických subjektov 

západnej Európy, ktoré stále viac ohrozujú súdržnosť Únie. Experti sa zhodli na 

tom, že nadmerné alebo násilné presadzovanie záujmov krajín V4 v rámci EÚ 

by preto mohlo byť nebezpečenstvom pre budúcnosť Únie.  

 


